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»قربانی«سـازی!؟ »قربانی«سـازی!؟پدیدۀ پدیدۀ

ءء

ءء

یکابهاموچندپرسشازحسینقربانزاده،رئیسسازمانخصوصیسازی؛یکابهاموچندپرسشازحسینقربانزاده،رئیسسازمانخصوصیسازی؛

امیرمؤمنان  شهادت  و  امیرمؤمنان   شهادت  و  قدرقدر  شب های  شب های فرارسیدن  فرارسیدن 
حضرت علی)ع( تسلیت بادحضرت علی)ع( تسلیت باد

 گل  به  خودی به  سبکِ »مسئول بسیج رسانۀ البرز«؛ گل  به  خودی به  سبکِ »مسئول بسیج رسانۀ البرز«؛

ساعتِ خواب... تا امروز کجا بودید!؟ساعتِ خواب... تا امروز کجا بودید!؟

 ، حماسه سازی یادمان  و     ، حماسه سازی یادمان  و  ارتشارتش   روز  فروردین،  روز   فروردین،   ۲۹۲۹
ایمان و دلاوری سربازان این آب و خاک گرامی بادایمان و دلاوری سربازان این آب و خاک گرامی باد
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سرمقاله

خبر

 

سازمان خصوصی سازی کشور بی توجه به روش های 
در  شناخته شده  و  مناسب  مدل های  و  استاندارد 
ورزش حرفه ای، با اقدامی غیرکارشناسی و شتاب زده 
در نمایشی تبلیغاتی با گزاره های »در مدیریت من 
از دریافت مبلغ  این واگذاری صورت گرفت« پس 
بیش از هفت هزار میلیارد از مردم، تنها به بدهی های 
افزود؛  پرسپولیس  و  استقلال  باشگاه های  معوقه 
داشتن  بدون  آن ها  اجباری  کردن  وارد  با  آن هم 
اما  مردم.  سرمایه  از  فرابورس  به  قانونی  شرایط 
درحالی »حسین قربان زاده« -رئیس این سازمان- از 
برگزاری مزایده دوم بلوک ۵۱ درصدی این باشگاه ها 
که  می دهد،  خبر  اول  مزایده  از  آسان تر  شرایط  با 
نه تنها هنوز هم مشکل اول حل نشده، بلکه تثیت 
یک دستگاه  به وسیله  باشگاه  دو  مشترک  مالکیت 
دولتی -که عامل اصلی حذف سرخابی ها از حضور 
در آسیا بوده- نیز به تایید رسیده است. و اما یک 

ابهام و چند پرسش:

هشتم  که  دولت سیزدهم  تحول  سند  در  ابهام: 
اعضای هیات دولت جهت  به  اسفندماه سال ۱۴۰۰ 
که  دارد  اشاره  ورزش  بخش  در  شد،  ابلاغ  اجراء 
خروج دولت از باشگاه داری و واگذاری شرکت های 
پیمان«  »مدیریت  قالب  در  باید  ورزشی  فرهنگی 
سازمان  اما  گیرد،  صورت  عمومی  مزایده  طریق  از 
از  سهام  »فروش  نادرستِ  روش  خصوصی سازی 
برای  را  با سلب حق تقدم«  افزایش سرمایه  طریق 
عرضه سهام این دو باشگاه برگزید، آن هم در شرایطی 
که با پذیرش روش کارشناسی شده ابلاغی دولت، با 

تأمین منابع مالی چند صد میلیارد تومان نقدینگی 
اجرایی  مدل  با  اما  می شد،  تزریق  باشگاه  دو  به 
سازمان خصوصی سازی، هم مدیریت دو باشگاه در 
اختیار دولت باقی ماند، هم هزینه های اضافی از 
اصل افزايش سرمایه به وسیله مدیریت فشل دولتی 

به سهامداران تحمیل شد.
اهمیت  این  به  اقدامی  برای  زیرساختی  وقتی   .1
وجود نداشت، فلسفه، هدف و اولویت های فرآیند 
خصوصی سازی در استقلال و پرسپولیس چه بود؟ 
آیا موجباتِ رشد و توسعه این باشگاه ها را در سطوح 
مختلف فراهم ساخت یا بار مدیریتی و مالی دولت 
باشگاه  دو  مالی  یافت؟ صورت های  کاهش  آن  با 
آن ها مشخص؟  بدهی های  و  درآمد  یا  شفاف شد 
استاندارد مدیریت در این مجموعه ها ارتقاء پیدا کرد 

اولویتِ  اقتصادی سودده رسیدیم؟  بنگاه  به دو  یا 
انجام، با فروشِ سهام بود یا رفع دولتی بودنِ آن ها؟ 
مدلِ  قبال  در  کار  انجام  به حساسیت  توجه  با   .2
واگذاری و چگونگی نظارت بر مصرف این منابع که 
می تواند در آینده ای نزدیک بحران های متعددی را به 
کشور تحمیل کند، مسئولیت سازمان خصوصی سازی 
در وضعِ امروز چیست؟ نقشِ نظارتیِ آن در این فرآیند 
چگونه تعریف شده است؟ این نقش تا چه حد درست 
انجام شده است؟ اگر انجام شده چرا شرایط تا این حد 

نابسامان است؟ اگر هم انجام نشده، چرا؟
به هرترتیب همه اینها پرسش هایی است که رئیس 
تصمیم  هر  از  پیش  باید  خصوصی سازی  سازمان 
جدیدی به آن ها پاسخ دهد، وگرنه این فرآیند، بیشتر 

»قربانی« سازی است تا خصوصی سازی!

مهرداد تیموری

خبر اول

   

یاد  و خاطره شهداء بویژه » امیرحسین سخنور« که 31 فرودرین  
1369 به مقام شامخ شهادت نائل گشت، گرامی باد

یک ابهام و چند پرسش از حسین قربان زاده، رئیس سازمان خصوصی سازی؛

پدیده »قربانی« ســــازی!؟
 »سخنگوی دولت« خبر داد؛

موافقتدولتباپیشنهاد
وزارتصمتمبنیبرمدیریت

وتنظیمبازارخودرو
سخنگوی دولت از موافقت هیات دولت با پیشنهاد وزارت 
صنعت، معدن و تجارت به منظور مدیریت و تنظیم بازار 
خودرو با توجه به التهاب های اخیر در این بازار و افزایش 
روز  بهادری جهرمی«  »علی  داد.  خبر  سرمایه ای  تقاضای 
چهارشنبه در حاشیه جلسه هیات دولت و در جمع خبرنگاران 
درباره موضوع واردات خودرو اظهار کرد: وزارت صنعت، معدن 
و تجارت پیشنهادی را تقدیم دولت کرده بود و امروز به 
صورت فوریتی در دستور کار خود دولت قرار گرفت. مطابق 
این پیشنهاد صرفاً آخرین مدل های خودرو امکان واردات 
و  استاندارد  سازمان  نظر  از  که  خودروهایی  بلکه  ندارند 
محیط زیست استانداردهای روز کشور و یا استانداردهای 
معادل سازی شده جهان با استانداردهای روز کشور را دارند 
بتوانند بدون محدودیت های قبلی وارد کشور شوند. اینکه 
این خودروها هم از نظر سال تولید محدودیتی نداشته باشند 
و به ویژه از منظر شیوه واردات که حتی به صورت کالای 
همراه مسافر با ضوابطی که در پیشنهاد تصویب شده هر 
شهروند و هر ایرانی داخل یا خارج کشور بتواند اقدام به 
واردات موردی خودرو به داخل کشور داشته باشد. از آنجایی 
که این موضوع در صلاحیت هیات وزیران بود هیات وزیران 
مصوب کرد که در قالب یک لایحه این پیشنهاد هیات 
وزیران تقدیم مجلس شو. در صورت موافقت مجلس با این 
لایحه می توانیم شاهد تسهیل بیش از پیش واردات خودرو 
و همگانی شدن امکان واردات برای شهروندانی که برای 
مصرف شخصی می خواهند باشیم. البته برای اینکه اقدام 
به واردات خودرو داشته باشند این موضوع باید در چارچوبی 
که مصارف ارزی و منابع ارزی آن را با پیشنهاد و مشارکت 
بانک مرکزی و وزارت صنعت، معدن و تجارت و هم ضوابط 
جزئیات آن را با پیشنهاد وزارت اقتصاد، وزارت صمت و بانک 

مرکزی در آن آیین نامه مربوطه پیش بینی می شود باشد.

تذکر شورای رقابت به خودرویی ها: 

بی اجازه گران نکنید!

محمود  امضای  با  نامه ای  در  رقابت  شورای   
دودانگه، نایب رئیس این شورا خطاب به سازمان 
و  تولیدکنندگان  و  کنندگان  مصرف  حمایت 
همچنین رونوشت به معاون صنایع حمل و نقل 
وزارت صمت بر این نکته تاکید کرد که هرگونه 
رویه های مغایر با دستورالعمل ۵۴۳ و مصوبات این 
شورا از جمله تعیین یا افزایش قیمت محصولات 
این  در  نیست.  مجاز  ایشان  توسط  خودروسازان 
راستا، سپهر دادجوی توکلی با اشاره به تعیین میزان 
خودروسازان  داخلی  محصولات  قیمت  افزایش 
توسط شورای رقابت عنوان کرد: هنوز میزان افزایش 
قیمت خودروهای مونتاژی توسط شورای رقابت 
تعیین تکلیف نشده است و در این میان برخی 
شرکت ها در افزایش قیمت خودروهای مونتاژی 
پیش دستی کرده و قبل از دستورالعمل شورا اقدام 
به افزایش قیمت این محصولات کرده اند. درحالی 
که این اقدام مجاز نیست. افزایش قیمت باید طبق 
فرمول باشد و باید تا زمانی که شورای رقابت قیمت 

خودروهای مونتاژی را اعلام می کند، صبر کنند.

گهی: 1470781 شناسه آ

اقتصادآنلاین- پس از مدت ها که تأمین کالای اساسی برای مردم سخت تر و 
گرانی ها سفره ها را کوچک کرده است، در روزهای گذشته یکی از رسانه های 
اصلی نزدیک به دولت سیزدهم در گزارشی به این موضوع پرداخت. در واقع نظر 
می رسد، حامیان دولت سیزدهم نیز پذیرفته اند زمان آن رسیده تا دولت قدم های 
مؤثرتری برای تحقق شعار »اولویت معیشت مردم است« بردارد؛ یکی از رسانه های 
اصلی نزدیک به دولت سیزدهم در گزارشی کوتاه به آغاز فروش اقساطی کالای 
اساسی توسط یکی از سامانه های توزیع کالاهای اساسی تنظیم بازاری در فضای 
مجازی پرداخت و در بخشی از گزارش خود نوشت: بعد از اینکه در برخی از 
بازارها مانند لوازم خانگی و فرش به دلیل تورم و کاهش قدرت خرید مردم شاهد 
فروش اقساطی کالا بودیم این بار فروش اقساطی کالا به کالاهای اساسی نیز 
رسیده است و یکی از سامانه های توزیع کالاهای اساسی تنظیم بازاری در فضای 
مجازی این کار را شروع کرده است. این رسانه نزدیک به دولت درعین حال اجرای 
طرح های اقساطی اینچنینی را نشان از کاهش تقاضا در سطح بازار دانست و 
تأکید کرد: این که مصرف کنندگان قادر یا حاضر به خرید محصولات با قیمت های 
جدید نیستند به همین منظور توزیع کنندگان متوسل به فروش طرح های 
اعتباری می شوند. پرداختن به این واقعیت که مردم در تأمین ابتدایی ترین 
مایحتاج زندگی خود با مشکل مواجه شده اند، حتی با رعایت جانب احتیاط با 

ذکر عناوینی مانند »حاضر به خرید محصولات با قیمت جدید نیستند«، به این 
معنی است که بالاخره مدافعان دولت سیزدهم نیز پذیرفته اند که کار مشکل دارد. 
البته مدت هاست مردم به سراغ خریدن قسطی مایحتاج اولیه زندگی رفته اند. 
گواه این موضوع نیز دفاتر قطور خرید نسیه از مغازها و مراکز محلی هستند که، 
تا چندسال پیش فقط در محل های پایین شهر و کم درآمد دید می شد و حالا 
به محل هایی رسیده که اقشار متوسط جامعه در آن ها زندگی می کنند. اما خرید 
اقساطی در سامانه های توزیع کالای اساسی تفاوت زیادی با محل ها دارند، در 
آنجا کافی است آشنا و هم محلی باشید تا برای فروش اقساطی کالا اعتماد 
شکل بگیرد اما، در سامانه های توزیع کالاهای اساسی دست کم به یک دسته 
چک صیادی نیاز دارید تا بتوانید مایحتاج اولیه خود را تأمین کنید. دست چکی 
که دریافت آن نیز نیازمند اعتبار شما در بانک ها است و خوش حسابی که این 
روزها با هزینه سنگین زندگی برای بسیاری امکان پذیر نیست. هر چند اعتراف 
به اشکالات در کار دولت سیزدهم در حوزه معیشت مردم، از سوی رسانه های 
حامی با جانب احتیاط و بدون انتقاد و ارائه راهکار بوده است اما، نشان دهنده 
آن است که بالاخره حامیان دولت نیز پذیرفته اند کار نیاز به اصلاح دارد. بر اساس 
این گزارش به نظر می رسد، زمان آن رسیده تا دولت سیزدهم قدم های مؤثر تری 

برای تحقق شعار همیشگی خود یعنی »اولویت معیشت مردم است« بردارد.

کاوش

وقتی اولویت معیشت مردم نیست؛
دیگربایدبرایکالایاساسیهمدستهچکداشتهباشیم؟!

دبیر تحریریه 

وقتی زیرساختی برای اقدامی به این اهمیت وجود نداشت، فلسفه، هدف و اولویت های فرآیند خصوصی سازی در استقلال و 
پرسپولیس چه بود؟ آیا موجباتِ رشد و توسعه این باشگاه ها را در سطوح مختلف فراهم ساخت یا بار مدیریتی و مالی دولت با آن 
کاهش یافت؟ صورت های مالی دو باشگاه شفاف شد یا درآمد و بدهی های آن ها مشخص؟ استاندارد مدیریت در این مجموعه ها 

ارتقاء پیدا کرد یا به دو بنگاه اقتصادی سودده رسیدیم؟ اولویتِ انجام، با فروشِ سهام بود یا رفع دولتی بودنِ آن ها؟ 
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اجتماعی

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

چه کسانی می توانند خودروی دست دوم به ایران بیاورند؟

گزارش

 
تراز تجاری منفی شد؛

سایهتحریمهابرتجارت
خارجیایراندرسال1401

اعتماد- تراز تجاری، تفاوت میان ارزش مالی واردات 
را تراز تجاری  بازه معین  و صادرات خروجی در یک 
و  واردات  بین  رابطه  تجاری  تراز  در واقع  می گویند. 
صادرات در یک کشور است. تراز مثبت یا مازاد تجاری 
یعنی میزان صادرات بیشتر از واردات باشد، و تراز منفی 
یا کسری تجاری برعکس آن است. پرونده تجارت خارجی 
ایران در سال گذشته با تراز منفی 6.5 میلیارد دلاری 
بسته شد. تراز تجاری جریان صادرات و واردات را در یک 
دوره زمانی معین اندازه گیری می کند. اگر ارزش صادرات 
کشوری نسبت به واردات آن بیشتر باشد، آن کشور دارای 
مازاد تجاری یا تراز تجاری مثبت است و متقابلا اگر 
کشوری بیشتر از ارزش صادرات خود واردات کند، دارای 
کسری تجاری یا تراز تجاری منفی است. بنا به آمار ارایه 
شده از وضعیت تجارت خارجی ایران در سال گذشته که 
توسط مرکز پژوهش  های اتاق تهران منتشر شده، میزان 
صادرات ایران 53.2 میلیارد دلار و میزان واردات، 59.7 
میلیارد دلار بوده و با این حساب، هنوز کفه ترازو به 
میزان 6.5 میلیارد دلار به سمت واردات سنگین است. 
البته وزیر صنعت، معادن و تجارت شانزدهم دی ماه 
سال گذشته میزان کسری تراز تجاری ایران را کمتر از 1.5 
میلیارد دلار عنوان کرده و در یکی از بی شمار وعده های 
خود گفته بود که »قصد داریم این شاخص را سال آینده 
به صفر برسانیم.« اما جزییات واردات و صادرات ایران 
در سال گذشته نشان می دهد که افزایش قیمت دلار، 
هزینه بالایی در تجارت خارجی ایران داشته است. میزان 
واردات به صورت »وزنی«37.2 میلیون تن بوده که در 
مقابل آن نزدیک به 60 میلیارد دلار هزینه شده است. در 
مقابل میزان صادرات 122.2 میلیون تن بوده که برای 
آن، بیش از 53 میلیارد دلار دریافت شده است. به عبارت 
دیگر، صادرات ایران، از نظر وزنی تقریبا یک چهارم واردات 
بوده، اما دلار بیشتری برای واردات هزینه شده است. 
به ازای هر تن کالای وارداتی در سال گذشته تقریبا 
به طور میانگین 1612 دلار پرداخت شده، اما به ازای هر 
تن کالای صادراتی 433 دلار نصیب ایران شده است. 
میانگین قیمت هر تن کالای وارداتی در سال گذشته 
تقریبا 1100 دلار بوده و نزدیک به 500 دلار فاصله در این 
میان وجود دارد. اما این فاصله از کجا آمده؟ بخشی از 
این افزایش قیمت کالای وارداتی را باید به افزایش تورم 
جهانی به ویژه در حوزه خوراکی ها نسبت داد. کارشناسان 
می گویند با توجه به جهش بهای نفت و مواد غذایی در 
سطح بین المللی و رشد تورم در شمار زیادی از کشورهای 
جهان در چند ماه گذشته، بهای کالاهای وارداتی ایران 
نیز بالا رفته است. اما بیش از آن، باید توجه داشت که 
میانگین قیمت کالای وارداتی 4 برابر کالای صادراتی 
است و این اتفاق به منزله تاثیر مستقیم تحریم ها در 
تجارت خارجی ایران است. از سوی دیگر این آمار روایتگر 
یک موضوع مهم دیگر است: بخش زیادی از صادرات 
ایران به خام فروشی و صادرات محصولات پتروشیمی 
اختصاص دارد که دارای فناوری بالایی نیست. در مقابل 
واردات ایران کالاهای عمدتاً سرمایه ای یا واسطه ای بوده 

که برای بخش تولید اهمیت زیادی داشته است.

لایحه  حالی  در  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت 
پیشنهادی خود برای واردات خودروهای دست دوم را 
به دولت ارسال کرده است که کمتر از ۱۰ روز دیگر وزیر 
این وزارتخانه باید در نشست استیضاح حضور یابد و 
تکلیف ماندن یا رفتنش از این وزارتخانه روشن شود.

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از خبرآنلاین؛ 
»سیدرضا فاطمی  امین« -وزیر صنعت، معدن و 
تجارت- در حاشیه جلسه هیات دولت درباره بازار 

خودرو در جمع خبرنگاران اظهار داشت: راه حل 
خودروهای  واردات  خودرو،  بازار  سریع 

کارکرده است، بنابراین دولت لایحه دو 
کارکرده  خودروهای  واردات  فوریتی 

در  مصوبه  این  کرد.  مصوب  را 
پیگیری  سرعت  به  نیز  مجلس 
به مساله ای  شود.« خودرو حالا 
اساسی برای اقتصاد ایران تبدیل 
شده است. نوسان شدید قیمت 
خودرو در دو سال اخیر و رسیدن 
بهای ارزان ترین خودروی ایرانی، 
تومان،  میلیون   ۳۵۰ به  پراید 

یکی از مهمترین دلایلی است که 
نمایندگان مجلس برای استیضاح 

استناد  بدان  فاطمی امین  دوباره 
می کنند. فاطمی امین در حالی وارد این 

وزارتخانه شد که قول داد نسبت به کاهش 
را  خودرو  تولید  و  کرده  اقدام  خودرو  قیمت 

افزایش دهد. صحبت های وی و معاونانش در ماه های 
اولیه حضور بر این نکته متمرکز بود که وضعیت بازار 
خودرو و صنعت خودرو قابل ساماندهی است و مدیریت 
نادرست و ناصحیح مقامات دولت سیزدهم سبب شده 
است پای خودرو به قرعه کشی باز شود. در عمل اما 
دامنه بحران نه تنها جمع نشد بلکه تشدید بحران در این 
بازار و در صنعت، نارضایتی تولیدکننده، مصرف کننده و 
دولت را تشدید کرد و تاکنون نیز مقامات وزارت صمت 
نتوانستند نسخه کارگشایی برای بازار پرنوسان و بی 

صاحب خودرو بیابند.
برنامه وزیر صمت چه بود؟

قصد  صمت  وزیر  وقتی   ،۱۴۰۰ سال  ماه  شهریور  در 
دریافت اولین رای اعتماد از مجلس را داشت، برنامه های 
خودرویی خود را در چهار محور اعلام و حتی تاکید کرد 
مصرف سوخت نیز در قالب برنامه های تدوین شده باید 

کاهش یابد. فاطمی امین گفت که در حوزه خودرو یک 
برنامه ۶ ماهه و یک برنامه دو ساله در نظر گرفته ایم که 
با اجرای آنها، طی۳ الی ۴ سال دیگر صنعت خودرو، 
افتخار ملی خواهد بود. در حوزه خودرو مشکل فنی 
نداریم، بلکه عدم رقابت و تولید پایین، عمده مشکلات 

این صنعت به شمار می روند. وزیر صمت با تاکید بر 
تولید ۳ میلیون خودرو در کشور، این را هم گفت که اگر 
بخواهیم قیمت خودرو را کاهش و کیفیت را افزایش 
دهیم، باید هزینه تولید را پایین بیاوریم. فاطمی امین 
اما از خصوصی سازی خودروسازان نیز گفت و تاکید کرد 
که دولت نباید بنگاهداری کند. او این وعده را هم داد 
که اگر وزیر صمت بشود، اصلا مایل به تعیین مدیران 
عامل خودروسازی نیست و در یک دوره گذار، آنها را به 
سهامداران واگذار خواهد کرد. کاهش مصرف سوخت 
خودرو نیز دیگر وعده وزیر پیشنهادی صمت بود که به 
گفته وی تا پایان امسال انجام خواهد شد. تا چهار ماه 
دیگر عمر وزارت فاطمی امین، اگر دوام بیاورد به دو 

سال می رسد اما از اجرای برنامه شش ماهه، دو ساله و 
... خبری نیست.

تلاش برای واردات خودرو
خودرو  واردات  برای  گسترده ای  تلاش  صمت  وزارت 
را در دستور کار قرار داد و وعده ها نیز حکایت از آن 
داشت که در سال ۱۴۰۱ خودروهای وارداتی از راه 
خواهند رسید این در حالی است که هنوز همان 
دست  به  نیز  وارداتی  خودروهای  اندک  تعداد 
متقاضیان و مشتریان نرسیده است. حالا در 
سرنوشت ساز ترین لحظات، وزیر صمت در 
تلاش است برگ دیگری را با دریافت 
مجوز واردات خودروی دست دوم 
رو کند. در این قالب لایحه ای 
ارسال  مجلس  به  و  تدوین 
شده است. سخنگوی وزارت 
طرح  در  که  گفت  صمت 
صمت  وزارت  پیشنهادی 
خودروهای  واردات  برای 
باید  خوروها  عمر  کارکرده 
باشد  پنج سال  در محدوده 
ملی  سازمان  استاندارد  و 
محیط  سازمان  و  استاندارد 
زیست را پاس کند. البته وزارت 
صنعت، معدن و تجارت قید زمانی 
را نیز پیش بینی و لایحه مذکور را 
دو فوریتی به مجلس ارائه کرده است. 
این لایحه دو فوریتی برای الحاق به قانون 
ساماندهی صنعت خودرو به دولت تدوین شده 
هر  است  شده  پیشنهاد  لایحه  این  قالب  در  است. 
شخص حقیقی می تواند بدون داشتن کارت بازرگانی 
نسبت به واردات خودرو اقدام کند. تنها شرط پیش بینی 
شده این است، خودرویی که وارد می شود تابع قوانین 
گمرک است و باید استاندارد سازمان ملی استاندارد و 
سازمان محیط زیست را پاس کند. نکته اینجاست که 
بسیاری از کارشناسان معتقدند حتی این تلاش ها اگر 
منجر به نتیجه نیز شود نمی تواند وزیر را از مهلکه رای 
اعتماد سوم در کمتر از دو سال بیرون بیاورد . قیمت 
خودرو در بازار نیز از زمان روشن شدن زمان استیضاح با 
ریزش مواجه شده و مقامات وزارت صمت امیدوارند با 
طرح تازه، شرایط برای بازار خودرو در روزهای پیش رو 
بهبود یابد . هر چه هست وزیر صنعت، معدن و تجارت 

روزهای سختی را در پیش دارد.

ذره بین

    

»بابک عشرتی« -معاون فنی مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت- 
گفت: یکی از راه های ایمنی در برابر ویروس کرونا رعایت دســتورالعمل های 
بهداشتی به خصوص استفاده از ماسک است. بررسی آمارها نشان می دهد که 
روند بیماری کرونا تا حدودی کاهش پیدا کرده اما به طور قطعی نمی توان گفت 
که روند افزایشی این بیماری در موج هشتم پایان یافته است. در حال حاضر نمی 
توان گفت که به قله موج هشتم کرونا رسیده ایم اما مسئله مهم این است که کرونا 
هنوز در ایران و دنیا تمام نشده و افراد باید شیوه نامه های بهداشتی را به طور دقیق 
رعایت کنند. هر چقدر میزان موارد ابتلاء و بستری بالا برود به طبع آن میزان مرگ 
و میر نیز افزایش پیدا می کند و به طور کلی بیماری آنفولانزا نسبت کشندگی اش 
بیشتر خواهد بود. بررسی ها نشان می دهد که افراد دارای علائم باید پنج روز در خانه 
بمانند و خود را قرنطینه کنند، بنابراین این افراد برای جلوگیری از انتقال بیماری 
کرونا به دیگران از حضور در اجتماع باید خودداری کنند. یکی از راه های ایمنی 
در برابر ویروس کرونا رعایت دستورالعمل های بهداشتی به خصوص استفاده از 
ماسک است. در حال حاضر اگر شش ماه از تزریق نوبت قبلی واکسن کرونا گذشته 
باشد، افراد باید برای حفظ سطح ایمنی بدنشان اقدام به تلقیح واکسن کرونا کنند.

هشدار:کرونادرایرانتمامنشده!
روزنامه جمهوری اسلامی از نابسامانی در بازار مرغ و گرانی این محصول انتقاد 
کرده و در گزارشی میدانی خبر داده که بیشتر مرغ فروشان، مرغی نداشتند 
که به دســت مشــتری بدهند! به گزارش روزنامه جمهوری اسلامی، اکثر 
مرغ فروشان، مرغی ندارند که به دست مشتری بدهند! بیشتر مرغ فروشان، 
مرغی نداشتند که به دست مشتری بدهند. پسر جوانی که در یک فروشگاه مواد 
پروتئینی کار می کند گفت: مرغی برای فروش نیست. وقتی قیمت ها بالا برود 
دیگر برای ما نمی صرفد تا بخواهیم مرغی خریداری کنیم و آن را بفروشیم.  با 
افزایش قیمت گوشت قرمز و حدف آن از سفره مردم، گوشت مرغ جایگزین 
شد. اما حالا با نابســامانی در بازار مرغ و بی ثباتی در آن، به گونه ای شده که 
عده ای از مرغ فروشان تصمیم گرفتند از خرید جدید امتناع کنند. در تنیجه، 
این اقدام باعث شده محصولی به دست مصرف کننده نرسد و مرغ کم یاب شود. 
مشاهدات میدانی خبرنگار ما نیز حاکی از قیمت های مختلفی بود. برخی مرغ 
را به قیمت مصوب به دست مشتری می دادند، برخی قیمت مرغ را بالاتر از 
قیمت مصوب و با قیمت ۸۰ هزار تومان به فروش می رساندند. اما بیشتر مرغ 

فروشان، مرغی نداشتند که به دست مشتری بدهند. 

غفروشیهاخالیاست؟ چرایخچالمر

جزییات مهم درباره نحوه و زمان پرداخت سود سهام عدالت
»مجید عشقی« -رئیس سازمان بورس- گفت: براساس مصوبه هیئت مدیره سازمان بورس، زمان پرداخت سود 
نقدی شرکت ها از طریق ناشران به سهامداران چهار ماه کاهش یافت. زمان بَر شدن پرداخت این سودها تا بازه 

زمانی حتی یک ساله، موجب کاهش ارزشِ آن می شد که به ضرر سهامداران بود.
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در شهر

»معاون اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان« :

پروژهروکشآسفالتآزادراه
تهران-کرج-قزویناجرامیشود

و  راهداری  اداره کل  راهداری  -معاون  پرورشی«  »حمید 
حمل و نقل جاده ای البرز- از اجرای پروژه روکش آسفالت 
حفاظتی در آزادراه تهران- کرج- قزوین خبر داد و گفت: 
این پروژه در قالب سه قرارداد اجرایی خواهد شد. یکی از 
این پروژه ها در باند شمالی و جنوبی آزادراه کرج- قزوین 
به طول ۲۲ کیلومتر با اعتباری بالغ بر ۵۱ میلیارد تومان 
اجرا می شود. پروژه دوم با اعتباری بالغ بر ۲۹ میلیارد 
تومان به طول ۱۵ کیلومتر در باند شمالی و پنج کیلومتر 
در باند جنوبی اجرا خواهد شد. سومین پروژه نیز در آزادراه 
کرج- قزوین از محدوده شرکت ماموت آغاز شد و به طول 
۱۰ کیلومتر ادامه دارد، برای اجرای این پروژه ۱۸ میلیارد 
روکش  پروژه  است.  شده  گرفته  نظر  در  اعتبار  تومان 
آسفالت جاده مخصوص به طول هشت کیلومتر نیز اجرا 
می شود، روکش آسفالت این محور جز تعهدات اداره کل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای البرز نبود اما با پیگیری 
این اداره کل و به منظور خدمت رسانی بیشتر به کاربران 
جاده ای، مبلغ ۴۴ میلیارد تومان به روکش آسفالت این 
محور اختصاص دادیم. برای جلوگیری از لغزندگی ناشی 
از صیقلی شدن آسفالت و به تبع کاهش تصادفات به ویژه 
در زمان بارندگی، سال گذشته عملیات مضرس کاری به 
منظور افزایش اصطکاک سطح آسفالت در مقاطع مختلف 
آزادراه تهران- کرج- قزوین اجرا شد لذا پروژه روکش آسفالت 
در این محور با اولویت مقاطع مضرس کاری شده انجام 
می شود. عملیات اجرای پروژه های مذکور در قالب روکش 
آسفالت حفاظتی با هدف ارتقای تاب لغزشی و در نتیجه 

ارتقای ایمنی محور به زودی کلید می خورد.

شعبه ۵۲ صلحی و پنجمین شعبه صلحی ویژه با 
عنوان حفاظت محیط زیست شهرستان کرج روز 
چهارشنبه در اداره کل حفاظت محیط زیست استان 

البرز راه اندازی شد.

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از ایرنا، »احمد 
دبیر  و  اختلاف  حل  توسعه  -معاون  نوروزی« 
روز  البرز-  استان  قضایی  تعالی  و  تحول  شواری 
چهارشنبه در آیین آغاز به کار شعبه ۵۲ صلحی 
ویژه حفاظت محیط زیست شهرستان کرج گفت: 
محیط زیست به لحاظ زیبایی که دارد مقدس است 
به خاطر اینکه جلوه ای از عظمت خداوند است 
و کسانی که برای حفاظت از این محیط زیست 
قدم برمی دارند شایسته و مقدس هستند. موضوع 
شخصی  هر  و  است  مقدس  نیز  سازش  و  صلح 
صلاحیت تحقق صلح و سازش را ندارد پس کسانی 
که در این راستا قدم برمی دارند شایسته و قابل 

تقدیر هستند.
موضوع  و  رهبری  معظم  مقام  منویات  به  وی 
است  تولید  رشد  و  تورم  مهار  که  سال  شعار 
اشاره و تاکید کرد که تمامی ادارات موظف به 
اجرای این دستور موکد هستند و دستگاه قضا 
نیز خودش را تمام قد برای اجرای این منویات 
آماده کرده است. حجت الاسلام اژه ای در سفر 
به استان البرز مسایلی را مورد تاکید قرار داد که 
بحث اجرایی کردن شعار سال و بحث تحقق در 
صلح و سازش و استمرار در تشکیل شعبات ویژه 
به منظور اجرایی کردن شعار سال از جمله این 
مقدم  خط  در  قضاییه  قوه  رییس  است.  موارد 
تاکیدات خود تشکیل شعبه ویژه محیط زیست 
را در دستور کار قرار دادند که مرکز توسعه حل 
اختلاف هم وارد مرحله اجرایی کردن این دستور 

قدم برداشت و فوری آن را راه اندازی کرد.
محیط  به  مربوط  معضلات  از  یکی  گفت:  وی 
از کیفری  زیست وجود پرونده های متعدد اعم 
و حقوقی در شعبات دادگستری است که یکی از 
دغدعه ها است و عمده این پرونده ها مربوط به 
از وجود  گرفته  نشات  زیست محیطی  مشکلات 
شهرک های صنعتی است. این موضوع با شعار 
سال و منویات مقام معظم هبری هم سویی ندارد 
و برای تحقق این شعار و عملیاتی تر کردن این 
موضوع نیاز به کارگروه خاص برای برون رفت از 
انجام  را  اقدامات خاصی  این موضوع شدیم که 
دادیم تا در راستای این پروسه بسیار عالی قدم 
در  را  زیست  محیط  ویژه صلحی  شعبه  برداریم. 
شعبه ۵۲ ایجاد کردیم که در این شعبه همکاران 
ما بسیار توانمند و آگاه به مسایل محیط زیستی 
هستند و آرایی را که صادر می کنند برای صلح و 
سازش است ضمن اینکه یکی از اقدامات در این 

حوزه  آن  در  یاران متخصص  شعبه حضور صلح 
است که افرادی به عنوان صلح یار در این شعبه 

همکاری می کنند.
از اقدامات  وی در پایان خاظر نشان کرد: یکی 
نادری که در این اقدام بسیار مقدس انجام دادیم 
حضور  با  را  صلحی  ویژه  شعبه  اینکه  بر  علاوه 
صلح یاران با تمام پرونده های ارجاع شده وارد 
موضوع می شویم تا منتهی به صلح و سازش 
شده که بعد از آن دوباره پرونده به محاکم برای 
برای  خاصی  تمهید  گردد،  برمی  رسیدگی  سیر 
ایجاد هیات صلح یاری از اعاظم و بزرگان حوزه 
محیط زیست است. در این هیات مدیرکل محیط 
زیست و معاونان و روسای استان مستقر شده 
استان  برای  و مشکلاتی  معضلات  کلیه  تا  اند 
در موضوع محیط زیست چالش برانگیز شده بر 
اساس دستور رییس کل به این هیات ارجاع داده 

شود تا بررسی شود.

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

راه اندازی شعبه ویژه صلحی حفاظت محیط زیست در البرز 

حقوق و قضا

آماده باش ۱۶ پایگاه هلال احمر 

البرز برای تعطیلات عید فطر

 ایسنا- »محمد باقر خلفی« -مدیر عامل جمعیت 
هلال احمر استان البرز- گفت: در آستانه تعطیلات 
عید سعید فطر و افزایش سفرهای برون شهری، 
نیروهای امدادی با آمادگی کامل در راه های این 
های  تیم  منظور  این  به  شدند.  مستقر  استان 
امداد و نجات، کوهستان و سیلاب برای هرگونه 
حوادث احتمالی و کمک به آسیب دیدگان در 
پایگاه های امدادی این استان مستقر شده اند. 
امدادگران در ۱۶ پایگاه امداد و نجات بین شهری 
مستقر  روزی  شبانه  صورت  به  شعب  مراکز  و 
هستند. رانندگان ضمن رعایت قوانین راهنمایی 
در  ویژه  به  زدگی  شتاب  هرگونه  از  رانندگی  و 
مسیرهای کوهستانی اجتناب کنند. مسافران نیز 
در صورت هرگونه نیاز امدادی با سامانه ۱۱۲ هلال 

احمر تماس حاصل بگیرند.

شهرداری طرح تفصیلی آتی شهر کرج را 
تعیین تکلیف کند

»عمار ایزدیار« -سخنگو و نایب رئیس شورای اسلامی شهر کرج- با اشاره به لایحه تعیین 
نمایندگان شورا در کارگروه بررسی مستندات طرح تفصیلی آتی شهر کرج افزود: طی 
تصمیم شورای شهر مقرر شد آقایان مهاجری، محمدی، ذبیحی، اعتصامی و بنده در 
این کارگروه به نمایندگی از شورا حضور پیدا کنیم. شهرداری نیز مکلف شد تا سه ماه 
آینده موضوع طرح تفصیلی آتی شهر کرج را که شهروندان سال ها چشم انتظار تعیین 
تکلیف آن بودند، به شورای شهر ارسال کند و پس از بررسی در کمیسیون های تخصصی 
و تصویب در شورا، مراحل قانونی خود را در شورای عالی معماری و شهرسازی کشور 
طی کند. تعیین تکلیف لایحه تقاطعات غیرهمسطح شهر به ویژه میدان جمهوری و 
فلکه اول رجایی شهر از دیگر موضوعات بررسی شده در این جلسه بود و از آنجایی که 
این موضوع یک پروژه epc است و شهرداری می تواند خود تصمیم گیری کند، شورای 
شهر با عودت آن به شهرداری و طی کردن مراحل انعقاد قرارداد موافقت کرد. امیدوارم 
با اجرای این پروژه عمرانی، بتوانیم هرچه زودتر یکی از دغدغه های به جا و جدی 
همشهریان در خصوص ترافیک میدان جمهوری و فلکه اول رجایی شهر را برطرف کنیم.

ر در�ش

تأکید استاندار البرز بر حمایت از 
تعاونی های مسکن استان

»مجتبی عبداللهی« - استاندار البرز- در جلسه کمیسیون ماده ۵ استان که روز 
چهارشنبه ۳۰ فروردین ماه در سالن شهدای دولت استانداری برگزار شد، ضمن آرزوی 
قبولی طاعات و عبادات در ماه مبارک رمضان گفت: باید برای تولید مسکن ارزان و 
مصرفی اقشار مختلف جامعه از طریق هم افزایی و مشارکت انبوه سازان و سازندگان 
خوش نام مسکن در استان اقدام کنیم. نهضت تامین و تولید مسکن با رویکرد 
قیمت ارزان و کیفیت بالا برای اقشار با درآمد کم و متوسط استان باید راه اندازی 
شود. براین اساس باید از ظرفیت انبوه سازان و سازندگان مطرح مسکن با ارائه بسته 
های تشویقی، استفاده کنیم. ضرورت دارد در خصوص ایجاد نظم و استحکام نمای 
بناها، متولیان نظارت کافی داشته باشند. این امر روند خانه دار شدن مردم را تسهیل 
و تسریع می کند بنابراین باید با ساختار و رویکرد ویژه ای نسبت به پشتیبانی از آنها 
اقدام کنیم. موانع تمامی تعاونی های استان را مورد بررسی قرار می دهیم و برای 
حل آنها تدابیر لازم را اتخاد می کنیم. تعیین تکلیف بناهای فاقد پایان کار، یکی از 

موضوعاتی است که باید در سطح کلان برای آن تصمیم گیری شود.

لوگ د�ی

مصرف بنزین در البرز به بیش از یک میلیارد و ۳۰۰ میلیون لیتر رسید
»محسن وزارتی« -مدیرشرکت ملی پخش فرآورده های نفتی استان البرز- از مصرف یک میلیارد و ۳۲۴ میلیون لیتر بنزین در 
البرز طی سال ۱۴۰۱ خبر داد و گفت: در سال ۱۴۰۱، یک میلیارد و ۳۲۴ میلیون لیتر انواع بنزین )یورو ۴ ، سوپر و معمولی( 
در استان البرز توزیع شده که نسبت به سال ۱۴۰۰ که یک میلیارد و ۱۳۷ میلیون لیتر بوده،  ۱۶ درصد افزایش داشته است.
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عصر  ایران،  فوتبال  جاری  فصل  بازی  جذاب ترین 
شد.  خواهد  برگزار  آزادی  ورزشگاه  در  یکشنبه  روز 
متفاوت ترین  را  ایران  بزرگ  دربی  باید  بدون شک 
دربی دنیا بدانیم و لحظه به لحظه آن را فارغ از هر 
حساسیت و حتی کیفیتی دنبال کنیم. دو باشگاه 
بزرگ ایران که گستره طرفداری آنان از تهران بزرگ 
که  بالایی  اقبال  علی رغم  ایران خارج شده  و حتی 
نزد هواداران دارند، درگیر مسایل و حواشی خواسته 
را  فوتبال  لذت  گاهی  که  شده اند  ناخواسته ای  و 
به  اغلب سود چندانی  و  گرفته  دوستداران خود  از 
فوتبال ملی نمی رسانند. با این حال به بهانه برگزاری 
یکصدمین دربی سرخابی ها نگاهی به شرایط دو تیم 

خواهیم انداخت: 

پرسپولیس تشنه قهرمانی
گذشته  فصل  قهرمانی  اینکه  از  بعد  قرمزپوشان 
بیست  فصل  کردند،  خود  سنتی  حریف  تقدیم  را 
واقع  در  نمودند.  آغاز  مضاعفی  انگیزه  با  را  دوم  و 
قصد  و  است  قهرمانی  تشنه  همواره  پرسپولیس 
ندارد عادت شیرین خود را در فصول اخیر فراموش 
کند. این تیم هرچند لیگ را نامناسب آغاز کرد اما 
رفته رفته توانست با شناخت ترکیب اصلی به صدر 
جدول نزدیک شده و حتی صدرنشین لیگ نیز بشود. 
باخت بدموقع این تیم به هوادار و اوجگیری دوباره 
که  شد  باعث  سپاهان  صعودی  روند  و  استقلال 
قرمزپوشان تا رتبه سوم جدول نزول داشته باشند. 
با این حال فاصله امتیاز با صدر جدول آنقدر اندک 
هست که این تیم امیدوارانه درچهار هفته انتهایی 
بتوانند  چنانچه  قرمزها  شود.  میدان  وارد  را  لیگ 
امتیازات کامل دربی را از آن خود کنند ضمن تحمیل 
چهارمین شکست استقلال جایگاه این تیم را در رتبه 
لغزش  منتظر  باید  و  کرد  خواهند  خود  آن  از  دوم 

سپاهان برای رسیدن به صدر جدول باشند. 
استقلال در اندیشه تکرار قهرمانی

اول  فصل  نیم  انتهای  در  ساپینتو  مدل  استقلال 
رفت.  نیم فصل  مدت  کوتاه  تعطیلات  به  ناامیدانه 
شرایط این تیم به گونه رقم خورده بود که هواداران 
امید زیادی به قهرمانی تیم محبوب خود نداشتند و 
حتی فتح جام حذفی را نیز غیرممکن تصور کرده 
بدهی های  و  مدیریتی  مشکلات  طرفی  از  بودند. 
سنگین و عدم پرداخت مطالبات بازیکنان و مربیان 
حال  این  با  بود.  کرده  متشنج  را  باشگاه  این  جو 
مشکلات  به  توجه  بدون  بازیکنانش  و  ساپینتو 
جلب  رو  پیش  بازی های  به  را  خود  تمرکز  موجود 
کرده و این تیم باشناخت ترکیب اصلی خود فاصله 
هشت امتیازی با صدر را جبران کرد. آبی پوشان در 
هفته های اخیر منظم، تهاجمی و بی رحم بازی کرده 
و برد شش بر یک مقابل تیم هوادار که قبلا موفق 
به شکست پرسپولیس شده بود، خط و نشان جدی 
آنان برای دربی ابتدای هفته آینده بود. استقلال که 
با شرایط موجود  نیز هست  قهرمانی  عنوان  مدافع 
محیای تکرار قهرمانی است تا فصل دراماتیک خود 
را به لحاظ حواشی متعدد با بهترین وجه ممکن به 
پایان برساند به همین دلیل انگیزه و پتانسیل بالایی 

برای برد دربی خواهد داشت.  
مساوی به نفع سپاهان

سپاهان روی کاغذ کار سختی مقابل ملوان در هفته 
بیست وهفتم ندارد. اگر اتفاق ویژه ای در این دیدار 
پایتخت  باید گفت تساوی سرخابی های  رخ ندهد، 
اصفهان خواهد  پوشان  برای طلایی  نتیجه  بهترین 
بود. این احتمال گویای این موضوع است که نتیجه 
و  استقلال  تیم  دو  از  هیچ یک  مطلوب  تساوی 
پرسپولیس نبوده و به همین علت باید بازی تهاجمی 
در دستور کار مربیان باشد. موضوعی که با توجه به 

از  دور  تیم  دو  در  متعدد  تاثیرگذار  مهره های  بودن 
انتظار نیست و قطع به یقیین باید حملات فراوانی 
را از جانب دو تیم روی دروازه ها انتظار داشته باشیم.  

بازیکنان تاثیرگذار
چند مثلث خطرناک در دو تیم تشکیل شده است. 
مهار هر یک از این سه گانه ها می تواند کفه ترازو 
را به نفع دیگری سنگین کند. مثلث قائدی، محبی 
و مطهری روز سختی را برای بیرانوند رقم خواهند 
این  قوت  نقطه  پرسپولیس  دفاعی  هرچند خط  زد 
رفیعی،  مثلث  مقابل  در  می گردد.  محسوب  تیم 
صادقی و ترابی نیز قادر است هر خط دفاعی را مقهور 
تکنیک و هوش بالای خود کند. هر چند خط هافبک 
استقلال در هفته های اخیر بی نقص و تاثیر گذار 
بازی کرده و احتمالا قدرت مانور مثلث پرسپولیس 
را کاهش خواهد داد. در این بین حضور بازیکنانی 
چون وحید امیری، امید عالیشاه و میلا سرلک در 
اردوگاه پرسپولیس و روزبه چشمی، سعید مهری و 
آرش رضاوند در استقلال جدال میانه میدان دربی را 

جذاب و دیدنی خواهد کرد.  
تهاجمی یا تدافعی

نیز  و  آنان  شرایط  و  تیم  دو  بازیکنان  به  نگاهی 
معادلات جدول حکم بر تهاجمی بودن دربی می دهد. 
تا  را  بازنده  تیم  شاید  که  باخت  از  ترس  طرفی  از 
حدود زیادی از قهرمانی دور کند، ترس پنهانی است 
نود  در  تیم  دو  وضعیت  زیادی  حدود  تا  شاید  که 
دقیقه تدافعی کند. به نظر می رسد اندیشه برتر هر دو 
تیم دلخوش کردن به ضدحملاتی است که با داشتن 
مهره های سرعتی چون مهدی قائدی و سعید صادقی 
ممکن است نتیجه نهایی بازی را رقم بزند. از طرفی 
احتیاط  گردد  باعث  شاید  قهرمانی  به  شدید  میل 
همیشگی حاکم بر دربی از بین رفته و در این صورت 
باید شاهد بازی پرگل و جذابی از هر دو تیم باشیم. 

گلرهای جام جهانی
یک اتفاق باعث شد تا سید حسین حسینی در دو 
بازی اول ایران در جام جهانی درون دروازه تیم ملی 
قرار بگیرد. از طرفی علیرضا بیرانوند به جز مقطعی 
به  تبدیل  ایران سپری کرد،  از  که در فوتبال خارج 
بهترین دروازبان ایران در چند سال اخیر شده است. 
با این حال تقابل گلرهای اول و دوم ایران در جام 
جهانی انگیزه های مضاعفی برای درخشش در دربی 
روز یکشنبه برای آنان بوجود آورده است. حسینی با 
به ثمر رساندن گل از روی نقطه پنالتی و بیرانوند 
دروازه  پرسپولیس  در  نقص  بی  بازی های  ارایه  با 
سرخابی ها را نفوذ ناپذیر کرده و این موضوع شرایط را 
برای مهاجمان دو تیم سخت خواهد کرد. حسینی در 

قادر  بیرانوند  و  داشته  تبحر  دور  راه  شوت ها  مهار 
از  را  قدم  هجده  داخل  ارسالی  توپ ها  تمام  است 
آن خود کند. گلر آبی ها در مصاف های تک به تک 
مهارت دارد و پرتاب های دست بیرانوند ضد حملات 

خطرناکی را برای پرسپولیس طراحی خواهد کرد. 
دوئل ایران و پرتغال

بی گمان نقش سرمربیان دو تیم در شهرآورد پیش 
با  گل محمدی  یحیی  بود.  خواهد  ناپذیر  انکار  رو 
فوتبال  اندیشه های  با  ساپینتو  و  ایرانی  تفکرات 
برزیلی پرتغال دو تفکر کاملا متفاوت را در نود دقیقه 
دنبال  به  گل محمدی  کرد.  خواهند  دنبال  شهرآورد 
بازی تهاجمی که فلسفه باشگاه پرسپولیس است، 
مهره های  کرد  خواهد  ساپینتو سعی  و  بود  خواهد 
خود را همچون شطرنج برای فتح دربی جابجا کرده 
و غیرقابل پیشبینی بازی کند. نکته حایز اهمیت در 
مورد شرایط ساپینتو و گل محمدی، داشتن بازیکنانی 
است که توانایی های مناسبی برای تغییر تاکتیک 
داشته و با خلاقیت ذاتی خود قادر خواهند بود گره 
کور بازی را بازکنند. در این بین تیمی به موفقیت 
خواهد رسید که مربی آن زیرک بوده و بازی خوانی 

درستی داشته باشد.   
تبعات حذف از آسیا

قهرمانان  لیگ  از  استقلال  اینکه  است  آنچه مسلم 
از  آمده  اخبار  در  آنچه  و  است  شده  حذف  آسیا 
احتمال حذف پرسپولیس خبر می دهد. این موضوع 
تاثیرات منفی خود را در دو تیم پر طرفدار پایتخت 
که  هواداران  ویژه  حساسیت های  گذاشت.  خواهد 
سرسختانه مشتاق بودند تیم محبوب خود را در لیگ 
به  که  بازیکنان  مضاعف  انگیزه  و  ببینند  قهرمانان 
دنبال هنرنمایی در فوتبال آسیا هستند، ذهنیت دو 
مجموعه بزرگ سرخابی را تحت الشعاع قرار خواهد 
داد و احتمالا جو غیر قابل پیش بینی و گاه تخریب 
کننده ای به دربی خواهد داد. این درحالی است که 
دو باشگاه بزرگ آسیا چنانچه بدرستی مدیریت بشوند 
با حضور در لیگ قهرمانان آسیا هم به لحاظ مسایل 
اقتصادی و هم حفظ اعتبار فوتبال ایران دستاورهای 

بی نظیری را کسب خواهند کرد. 
فاتح دربی، قهرمان لیگ

نباید تاثیرات مثبت و منفی دربی را نادیده بگیریم. 
این بازی نزد بازیکنان، مربیان و هواداران بیش از 
سه امتیاز دارد. ارزش برد در این بازی بیشتر از فتح 
جام قهرمانی است.  روحیه مضاعف پیروزی در این 
شهرآورد می تواند مابقی فصل را برای بازیکنان بیمه 
نماید.  آن طرف قضیه واگذاری نتیجه نیز هفته های 
سنگین و پر التهابی را به تیم بازنده تحمیل خواهد 

کرد. به همین دلیل است که گاهی دو تیم به تساوی 
راضی شده و ترجیح می دهند قدرت اصلی خود را 
در سایر بازی های به رخ حریف بکشند. با این حال 
شرایط جدول فصل جاری بسیاری از این معادلات را 
برهم خواهد زد. هرچند برد دربی تضمین کافی برای 
قهرمانی فصل نیست چرا که احتملا یکی از دو تیم 
از جمع مدعیان خارج  به نفع سپاهان  را  سرخابی 
امتیاز  پنج  و  مانده  باقی  امتیاز  اما 9  خواهد کرد، 
انتهای  تا  فرصت جنگیدن  دربی  بازنده  به  اختلاف 
فصل را خواهد داد. کما اینکه پرسپولیس حداقل یک 
بازی سخت در برابر گل گهر در هفته بیست و نهم 
داشته و استقلال دو بازی سرنوشت ساز در هفته های 
بیست و نهم و سی ام مقابل مس رفسنجانو تراکتور 
دارد. با این حال صرف نظر از نتایج تیم سپاهان می 
توانیم تا حدود زیادی برنده دربی را فاتح لیگ تلقی 
کنیم زیرا که انرژی مضاعف این برد، امتیاز ویژه ای 
است که تیم برنده در تقابل با هر حریف آسان و یا 

سختی در اختیار خواهد داشت. 
حضور هواداران 

ویژه ای  ورزشگاه شرایط  در  همواره حضور هواداران 
را رقم زده است. هوادار غالبا احساسی ایران به جز 
این  به چیز دیگری نمی اندیشد.  پیروزی تیم خود 
حساسیت در مورد دربی بزرگ ایران صد چندان شده 
تا جایی که دوطیف قرمز و آبی برد دربی را معادل 
موضوع  دو  بین  این  در  کرده اند.  تعریف  قهرمانی 
در ورزشگاه حایز  در مورد حضور هواداران سرخابی 
آزادی  ورزشگاه  اینکه وضعیت  ابتدا  است؛  اهمیت 
متناسب حضور حداکثری تماشاگران نیست و طبقه 
دوم  و  است  اشکالاتی همراه  با  ورزشگاه  این  دوم 
اینکه هنوز وضعیت میهمان و میزبان شهرآورد ایران 
به لحاظ سهمیه تماشاگر مشخص و معین نیست. 
نیز  شهرستانی  هواداران  حضور  شرایط  طرفی   از 
نامناسب بوده واین مورد نقش هوادار را در ورزشگاه 
تحت تاثیر گذاشته است. هوادار سرخابی نه شعار 
به  درستی  کنترل  نه  و  دارد  هواداری  برای  درستی 
لحاظ مسایل اخلاقی شده و این معضلات صرفا به 
التهاب ورزشگاه و در نهایت نزول کیفی بازی منجر 

می گردد.  
 پیشبینی ها و اظهار نظرها

معمولا هواداران و پیشکسوتان دو باشگاه در روزهای 
منتهی به برگزاری دربی اظهارنظرات و پیشبینی هایی 
پیشکسوت  محمدخانی  ناصر  می دهند؛  ارایه  را 
در  پرسپولیس  قهرمانی  است:  معتقد  پرسپولیس 
است،  مانده  بازی  تا  چهار  است.  دربی  در  برد  گرو 
را  استقلال  بتواند  یکشنبه  روز  پرسپولیس  اگر  اما 
شکست دهد ۹۰ درصد قهرمان لیگ برتر خواهد شد 
می دانم  خوبی  به  البته  می شود.  کار سخت  وگرنه 
این دربی برای هر دو تیم حساس است، چراکه در 
فنونی  مرتضی  دارد.  مهمی  نقش  قهرمانی  تعیین 
زاده بازیکن اسبق پرسپولیس گفته است: بازیکنان 
پرسپولیس نباید بی گدار به آب بزنند. این بازی صد 
در صد تهاجمی خواهد شد. هرچند می گویند احتیاط 
شرط عقل است اما از کادرفنی و یحیی گل محمدی 
جانواریو  بگذارند.  کنار  را  احتیاط  می کنم  خواهش 
بازیکن برزیلی اسبق استقلال بیان کرده است: مهدی 
قایدی و محمد محبی در استقلال این روزها در اوج 
امادگی قرار دارند و برای هر تیمی خطرناک هستند. 
قطعا کادر فنی پرسپولیس برای مهارآنها برنامه ریزی 
ملی  تیم  اسبق  مربی  ابراهیمی  ناصر  کرد.  خواهد 
برای  پرسپولیس  بالای  از شانس  است:  نیز معتقد 
قهرمانی در این لیگ نباید چشم پوشی کنیم، چراکه 
از نظر من این تیم نسبت به سپاهان و استقلال، 
مسابقات راحت تری در پیش خواهد داشت. و بلاخره 
علیرضا اکبر پور گفته است: این بازی برای هر دو تیم 
سخت است و فکر می کنم اگر استقلال برنده شود 
تأثیرگذار  سپاهان  روحیه  در  می تواند  موضوع  این 
باشد و تیم ساپینتو با پیروزی در دربی شانس خود 

را برای قهرمانی بیشتر خواهد کرد.

یکصدمین دربی با طعم قهرمانی؛

جنگ جنگ تا پیروزی

زی پیش �ب

چیزی  نشنیدم!
»سید حمید سجادی« -وزیر ورزش و جوانان- در مورد اینکه آیا پرسپولیس از آسیا حذف می شود یا خیر، گفت: من نشنیده بودم 
و این موضوع را الان از شما می شنوم. آخرین گزارشی که نمایندگان وزارت ورزش، هم معاونین هم مدیرکل حقوقی و هم سایر 
عزیزان ارائه کردند در مورد این موضوع چیزی نبود. در مجموع بلافاصله این موضوعی که عنوان شد را حتما پیگیری خواهم کرد.

حسن صانعی پور
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یادداشت

عرضه سهام سرخابی ها شبانه مدیریتي شد؛

حاج»حبيب«مديرتيمملی
اميديانمايندهبانكشهر؟

سید حميد سجادی، وزير ورزش وجوانان و سپس مهدی 
بانك شهر  كردند؛  اعلام  فوتبال  فدراسيون  رييس  تاج، 
قرار است با پرداخت تسهيلات بخشی از مشكلات مالی 
و  آبی پوشان  براي  خبر  اين  كند.  برطرف  را  استقلال 
طرفدارانش همان قدر موجب خرسندي است كه صدور 
حكم مديريت حبيب كاشانی درتيم ملي اميد سوال برانگيز 
شد!؟ حال سوال اين است؛ حضور حبيب كاشانی در تيم 
ملی اميد آن هم همزمان با مساعدت بانك شهر به استقلال 
چه ميزان می تواند ارتباط داشته باشد؟ اگر حبيب كاشانی 
عضو مالی شورای شهر نبود كه در بانك شهر هم دارای 
نفوذ باشد! بازهم به عنوان مدير تيم اميد منصوب می شد؟ 
پشت ماجرای فوتبال چه خبر است؟ وقتی مهدی تاج در 
يك برنامه و در پاسخ به سوال مجرب برنامه گفت؛ پرونده 
ويلموتس در جيب من است! حاج حبيب از كدام جيب 
حاج مهدی بيرون آمد؟ تيم اميد بالغ بر نيم قرن است به 
المپيك راه پيدا نكرده! و همواره بين كميته المپيك و 
فدراسيون فوتبال بر نحوه اداره تيم اميد بحث های جدی 
وجود داشته است! آيا با حضور حاج حبيب اين مشكل 
حل خواهد شد؟ يا بانك شهر را عشق است؟ حالا به اين 
سوالات تفكيك مديريتی دو باشگاه آبی و قرمز آن هم يك 
شبه )توجه كنيد يك شبه( با هدف سهام مديريتی اضافه 
كنيد، آيا نبايد به همه اين اتفاقات شك كرد و نگران بود؟ 
راستي! تكليف ده درصد سهامی كه مردم كه از فرا بورس 

خريد كردند چه می شود؟

پیشکسوت استقلال 
معتقد است که این 
تیم شانس بیشتری 

نسبت به سپاهان و پرسپولیس برای قهرمانی دارد.

»منصور رشیدی« در گفت وگویی اختصاصی با »دنیای 
هوادار« در خصوص عملکرد استقلال و درخشش مهدی 
قایدی گفت: حدود ۶ هفته است که استقلال هر هفته 
بهتر و رو به رشد تر بازی می کند و این روزها کاملا 
آماده است. قایدی که از ستاره های فوتبال ایران است 
علیرغم اینکه هفته های ابتدایی لیگ انتقاد زیادی از 
او می شد، ولی توانست هماهنگ شود و به روزهای 

اوج برگردد و حالا ستاره ی تیم است.
رشیدی در رابطه با حساسیت دربی و شانس قهرمانی 
برنده شود  بازی گفت: در دربی هر تیمی  این  برنده 
می تواند جهش بلندی برای قهرمانی داشته باشد، هر 
چند سپاهان تیمی است که صدر جدول است و مدعی 
ها  این هفته  در  استقلال  اما  است،  قهرمانی  اصلی 
عملکردش خیلی خوب بوده است. تیم پرسپولیس هم 
تیم آماده ای است و شانس قهرمانی دارد. برنده ی دربی 
هر تیمی باشد بالای هشتاد در صد می تواند مدعی 

اصلی قهرمانی باشد.
استقلال در خصوص تغییرات مدیریتی  پیشکسوت 
کرد:  اظهار  آمده  وجود  به  های  حاشیه  و  استقلال 
وضعیت مدیریت نه فقط در استقلال در کل فوتبال 

خراب است. در چند سال اخیر هم در استقلال عمر 
حضور مدیران غیر از آقای آجورلو طولانی نبوده است 
و عملکرد بسیار بدی داشتند. پول های بورس را که 
دریافت کردند مشخص نشد به چه صورت خرج شد و 
پس از آن هم آقای فتح الله زاده آمد و دو مرتبه چک 
ها را دریافت کرد و مسئله ای است که هنوز برای کسی 

به طور واضح مشخص نشده است.
رشیدی در خصوص حذف استقلال از آسیا عنوان کرد: 
زمانی که صحبت ها در رابطه با حذف استقلال از آسیا 
مطرح شد، به نظر می رسید از نظر روحی روانی تیم 
مشکل ببیند و افت کند اما مشاهده کردیم که تیم 

واقعا عالی کار کرد و با یک برد پر گل مقابل هوادار به 
استقبال دربی رفت. حذف استقلال از آسیا ضربه بزرگی 
باید تیمی که عملکرد  ایران است. چرا  برای فوتبال 
خوب و درخشانی دارد و مدعی قهرمانی است از لیگ 
قهرمانان آسیا حذف شود. این اتفاق عواقبی دارد که 

گریبانگیر تیم می شود.
رشیدی در پایان صحبت های خود اظهار داشت: شانس 
قهرمانی را بیشتر به استقلال می دهم، چون از لحاظ 
عملکرد بهتر از سپاهان و پرسپولیس بوده است و هفته 
به هفته بهتر شده است و این تنها نظر من نیست و 

بسیاری از کارشناسان هم این عقیده را دارند.

حذف استقلال ضربه بزرگی به فوتبال ایران می زند؛

رشیدی: برنده ی دربی می تواند مدعی اصلی قهرمانی باشد

رونمایی از مقصد جدید سرمربی تیم ملی
هروز عطایی، سرمربی تیم ملی والیبال ایران تصمیم گرفت برای سال پیش رو از این تیم جدا شده و به تیم جدیدی 
برود. در همین راستا سیرجانی ها مذاکراتی را عطایی انجام دادند و در نهایت توافقات نهایی بین طرفین انجام شد. 

به این ترتیب بهروز عطایی فصل آینده روی نیمکت تیم والیبال فولاد سیرجان خواهد نشست.

ایرنا- برخی از بازیکنان باسابقه والیبال ایران، خواسته 
یا ناخواسته حواشی ای برای تیم ملی والیبال ایجاد 
تیم  این  برای  تواند  می  حواشی  این  که  کردند 
مشکل ساز شود. اردوی تیم ملی والیبال از ۳ روز 
پیش )بیست و هفتم فروردین( در سالن فدراسیون 
اردو ۳۱  این  برای  عطایی  بهروز  شد.  آغاز  والیبال 
بازیکن را دعوت کرده بود و محمد موسوی، امیر غفور 
و میلاد عبادی پور هم در لیست این مربی بودند؛ ۳ 
بازیکنی که هر یک از آنها اتفاقات عجیبی را رقم زدند. 
موسوی سال گذشته و برای مسابقات قهرمانی جهان 
به اردوی تیم ملی دعوت شد؛ اما در آستانه سفر این 
تیم به جام واگنر به یکباره از تیم ملی کناره گیری 
کرد. او در آن زمان صحبت هایی در خصوص دلایل 
تصمیمش مبنی از کناره گیری از تیم ملی انجام 
داد و از کمبود امکانات و پایین بودن مبلغ پرداختی 
فدراسیون والیبال به بازیکنان و همینطور وضعیت 
نامناسب امادگی جسمانی اش گفت. تصور نمی شد 
که پس از این اتفاق، موسوی به تیم ملی بازگشت؛ 
اما عطایی یکبار دیگر نام موسوی را برای لیگ ملت ها 
در لیست خود قرار داد تا مشخص شود سرمربی تیم 
ملی اتفاقات سال گذاشته را فراموش کرده و به این 
بازیکن فرصت تازه ای داده است. این اقدام عطایی با 
انتقاداتی همراه شد و وی در واکنش به این انتقادات 

گفت:»موسوی در ده سال گذشته یکی از بازیکنان 
مهم والیبال ایران بود. فکر می کنم یک جاهایی به 
خواسته مردم باید نگاه کرد. والیبال ایران به موسوی 
نیاز دارد. موضوع گذشته متعلق به گذشته است و 
مهم این است که او امروز به ما کمک می کند.« امیر 
غفور هم پس از درخشش در لیگ برتر به تیم ملی 
دعوت شد؛ اما او حاضر به بازگشت به این تیم نشد و 
با انتشار دلنوشته ای از بازی های ملی خداحافظی کرد. 
به نظر می رسد مهمترین دلیلی که باعث شد غفور 
چنین تصمیمی بگیرد این بود که وی نمی خواست 
خاطرات خوبی که در ذهن مردم از خود به جا گذاشته 
بود را خراب کند. با توجه به اینکه امین اسماعیل نژاد 
گزینه اول عطایی برای پست پشت خط زن است، شاید 
غفور به خاطر همین موضوع و اینکه دوست نداشت 
در تیم ملی بازیکنی نیمکت نشین باشد از بازی های 
ملی خداحافظی کرد. غفور در دلنوشته خود عنوان 
کرده بود که قصد دارد جا را برای جوان ها باز کند. 
این صحبت او قابل تقدیر است؛ اما تصمیم گیری 
درباره چنین موضوعاتی بر عهده سرمربی تیم ملی 
است و وقتی بازیکنی به تیم ملی دعوت شد حتما 
به حضورش در این تیم احتیاج بوده است. عبادی پور 
هم با وجود شائبه هایی که در خصوص قهرش از تیم 
ملی و اختلاف با موسوی مطرح شده هیچ واکنشی 

به این حواشی نداشته است. پس از پایان المپیک 
توکیو و انتخاب عطایی به عنوان سرمربی تیم ملی، 
کاپیتانی این تیم به میلاد عبادی پور رسید. هر چند 
با بازگشت موسوی، عبادی پور دیگر کاپیتان تیم ملی 
نیست. گفته می شود یکی از مهمترین دلایلی که 
باعث شده بود موسوی پیش از رقابت های قهرمانی 
جهان از تیم ملی کناره گیری کند همین موضوع 
کاپیتانی بوده است. عطایی در نشست خبری خود 
اعلام کرد که عبادی پور به دلیل اینکه در حال پدر 
شدن است و همچنین به خاطر مصدومیت هایی که 
دارد برای عدم حضور در لیگ ملت ها از او اجازه گرفته 
است. او در شرایطی این خبر را اعلام کرد که پیش از 
این عنوان شده بود عبادی پور فقط در هفته نخست 
لیگ ملت ها غایب تیم ملی خواهد بود. همانگونه که 
اتفاقات سال گذشته و کناره گیری موسوی از تیم ملی 
باعث شد این تیم نتواند شرایط مناسبی در مسابقات 
جهانی داشته باشد امکان اینکه یک بار دیگر تیم 
ملی از بابت این حواشی ضربه بخورد کم نیست. تیم 
ملی در لیگ ملت ها و همینطور مسابقاتی همچون 
انتخابی المپیک شرایط سختی دارد. انتظار می رود 
بازیکنان باتجربه همه هم و غم خود را در جهت 
موفقیت تیم ملی بگذارند. نه اینکه با حاشیه سازی 

ولو ناخواسته در جهت معکوس گام بردارند.

توپ و تور

ماجراهایبازماندههای»نسلطلایی«والیبال

علیرضا آذربرزین

رشیدی در رابطه با حساسیت دربی و شانس قهرمانی برنده این بازی گفت: در دربی هر تیمی برنده 
شود می تواند جهش بلندی برای قهرمانی داشته باشد، هر چند سپاهان تیمی است که صدر جدول 
است و مدعی اصلی قهرمانی است، اما استقلال در این هفته ها عملکردش خیلی خوب بوده است. 
تیم پرسپولیس هم تیم آماده ای است و شانس قهرمانی دارد. برنده ی دربی هر تیمی باشد بالای هشتاد 

در صد می تواند مدعی اصلی قهرمانی باشد.

مجید سعیدی

سورپرایز دبیر؛ ورژن جدید »یزدانی« 

در راه است

 رئیس فدراسیون کشتی درباره تغییر سبک 
احتمالی »حسن یزدانی« در مسابقات جهانی 
۲۰۲۳ بلگراد واکنش نشان و وعده یک سورپرایز 
در  سوالی  به  پاسخ  در  دبیر«  »علیرضا  داد. 
خصوص تغییر سبک احتمالی کشتی حسن 
یزدانی اظهار داشت: این بحث را برای مسابقات 
یزدانی  حسن  بگذارید.  بلگراد   ۲۰۲۳ جهانی 
نخست باید در انتخابی شرکت کند و اگر انتخاب 
شد بعد از آن خود می داند و رقبایش. اگر من 
الان از احتمال تقابل وی با دیوید تیلور صحبت 
کنم همه می گویند یزدانی از قبل انتخاب شده 
است. بدون شک برای یزدانی برنامه داریم. من 
از الان نمی گویم که یزدانی چه کاری خواهد کرد 
اما بدانید در مسابقات قهرمانی کشتی ۲۰۲۳ 

بلگراد یک یزدانی متفاوت خواهید دید.
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تونی کروس تا ۲۰۲۴ با رئال
هافبک ۳۳ساله بازگشت به تیم ملی آلمان برای یورو ۲۰۲۴ را رد کرد ولی در عین حال از تمدید قراردادش 
با رئال مادرید استقبال کرد. کروس در دوران حضورش در رئال مادرید ۴۰۶ بازی انجام داده و ۲۷ گل به ثمر 

رسانده و ۸۸ پاس گل داده است

پایان نگرانی ها در مورد 
غیبت رضاوند در دربی

  آرش رضاونــد در بــازی با هوادار در هفته 
بیست و ششــم لیگ برتر چند دقیقه بعد از 
گلزنی تعویض شد تا این نگرانی ایجاد شود 
که او نمی تواند برابر پرســپولیس بازی کند. 
با این حال رضاوند روز گذشــته بدون مشکل 
در تمرین استقلال شرکت کرد تا نگرانی ها از 
بابت غیبت او در دربی برطرف شود و مشخص 
شود این بازیکن می تواند در بازی روز یکشنبه 
در ترکیب اصلی آبی ها به میدان برود. رضاوند 
یکی از مهمترین بازیکنان استقلال در پرس از 
جلوی زمین است و ساپینتو روی درخشش 
او در این بازی حساب ویژه ای باز کرده است.

فرهاد مجیدی به دنبال 
رکورد شکنی

 سایت اسپورت امارات با انتشار آمار از خیز 
فرهاد مجیدی برای شکستن رکورد بهترین 
فصل اتحاد کلباء در لیــگ امارات خبر داد. 
رکورد تاریخی اتحاد کلبا) ۳۹ امتیاز در فصل 
۲۰-۲۰۱۹( است. مجیدی تا اینجای فصل ۲۹ 
امتیاز کسب کرده و در ۴ بازی آینده نیاز دارد 
تا از ۱۲ امتیاز ممکن ۱۰ روز امتیاز کسب کند 
تا بتواند این رکورد بزرگ را به نامش خودش 
ثبت کند. شــاگردان مجیدی برای رسیدن 
در لیــگ امارات باید در ۴ بازی آینده مقابل 
عجمان، شــارجه، خورفــکان و الجزیره قرار 
بگیرند. اتحاد کلباء با کسب ۲۹ امتیاز اکنون 

در رده هشتم جدول لیگ قرار دارد.

چهار بازیکن استقلال با سابقه 
گلزنی در دربی!

  قانون نانوشته ای در دربی ها وجود دارد که 
طبق آن تیمی که تجربه بیشتری دارد، شانس 
موفقیت بیشتری دارد چراکه معمولا بازیکنان با 
سابقه استرس کمی در این بازی حساس دارند. 
استقلال بازیکنان با تجربه زیادی دارد که سابقه 
دربی دارند و در این بین ۴ بازیکن آبی ها سابقه 
گلزنی برابر پرســپولیس را دارند؛ در حال حاضر 
ارسلان مطهری ۴ گل به پرسپولیس زده است، 
مهدی قائدی ۲ بار موفق به انجام این کار شده 
است و سجاد شهباززاده و روزبه چشمی هرکدام 
یک گل زده اند. با این شرایط باید منتظر ماند و 
دید آیا این بازیکنان در بازی روز برابر پرسپولیس 
هم می توانند عملکرد خوبی داشته باشند یا نه.

هدیه احمد به هوادار ایرانی 
در شب شکست شباب الاهلی

 احمــد نوراللهی در دومین فصل حضورش در 
لیگ امارات و تیم شباب الاهلی فاصله چندانی با 
دستیابی به جام قهرمانی ندارد. هافبک ملی پوش 
ایرانی شباب الاهلی اما با بدشانسی در این بازی 
از کسب پیروزی بازماندند و تیمش در شرایطی 
کــه با نتیجه ۲-۱ از حریف پیش بود در نهایت با 
تساوی ۲-۲ کار را به پایان رساند. احمد نوراللهی 
در این بازی چند تماشاگر ایرانی را حامی و مشوق 
خود و الاهلی می دید. حمایتی که باعث شد تا او 
علیرغم ناراحتی بابت از کف رفتن نتیجه برد در 
این بازی، در لحظه حضور در رختکن به ســمت 
آنها رفته و پیراهن خود را به یک زوج هدیه بدهد.

سورپرایز ویژه مهدی قایدی 
برای دربی 100

  ایــن روزها همه جا صحبت از مهدی قایدی 
است. این درخشش زائدالوصف آن هم در فاصله 
یک هفته مانده به دربی طرفداران اســتقلال را 
امیدوار کرد که ســتاره محبوب بوشهری بتواند 
در دیدار حساس تر مقابل پرسپولیس نیز خوش 
بدرخشد. قایدی معمولا یک شادی خاص دارد و 
به حلقه ازدواجش پس از گلزنی، بوسه می زند. این 
بار اما شنیدیم چنانچه او بتواند دروازه پرسپولیس 
را باز کند قصد دارد شــادی جدیدی رو کند. این 
شادی جدید می تواند تا حدودی پرسروصدا باشد 
اما دربی ارزش آن را دارد که بازیکن تکنیکی و آبی 

پوش استقلال از آن رونمایی کند.

عبور گل محمدی از رکورد 
برانکو در دربی

 اولیــن تصاویر منتشــره از شــروع تمرینات 
پرسپولیس نشان می دهد که یحیی متمرکز و آرام 
تیمش را آماده بازی استقلال می کند. یحیی که در 
شهرآورد دو امتیاز حساس را از دست داد و نتوانست 
پیروزی ۱-۰ تیمش را حفظ کند، حالا برای به دست 
آوردن سرنوشتش در قبال استقلال، ملزم به پیروزی 
مقابل این تیم است تا با کسب دوازدهمین امتیاز 
امسال، روند مثبت خود و تیمش را ادامه دهد. نکته 
جالب اینکه بازی پیش رو دهمین شهرآورد یحیی 
به عنوان سرمربی خواهد بود و او از رکورد ایوانکوویچ 
عبور می کند. او حالا یکی از ۵ سرمربی پرسپولیس 
و استقلال است که تعداد دربی هایش دو رقمی 

میانگین سنی پایین تر 
استقلال در دربی 100

 در لیست پرسپولیس برای لیگ ۲۲، یازده بازیکن 
۳۰ سال و بالاتر دارند. این درحالی است که در لیست 
این فصل اســتقلال نام ۶ بازیکن سی ساله یا بالاتر از 
سی سال دیده می شود. در این میان دو تیم از بازیکنان 
جوان زیادی نیز سود می برند به گونه ای که در لیست 
پرسپولیس به نام هایی چون امیرعلی رفیعی و مهرشاد 
اسدی ۲۱ ساله، و وحدت هنانوف، ابوالفضل سلیمانی 
و علی جودکی ۲۲ ســاله و محمد عمری )۲۳( ساله 
و مهدی عبدی )۲۴( ســاله برمی خوریم. در استقلال 
نیز می توان به نام هایی چون  امیرعلی صادقی، امید 
حامدی فر، سینا سعیدی فر، محمدحسین زواری که 

همگی ۲۲ سال دارند اشاره کرد.

درخواست فوری پرسپولیس از 
سازمان لیگ برای دربی

  تیم های فوتبال استقلال و پرسپولیس در چارچوب 
هفته بیست و هفتم لیگ برتر روز یکشنبه هفته آینده 
در ورزشــگاه آزادی به مصاف هم خواهند رفت. آغاز 
این دیدار که صدمین دربی پایتخت خواهد بود برای 
ساعت ۱۷:۳۰ برنامه ریزی شده است اما گفته می شود 
احتمال تغییر زمان این بازی و برگزاری آن در ساعت ۱۶ 
وجود دارد. باشگاه پرسپولیس که میزبان این مسابقه 
است با ارسال نامه ای به سازمان لیگ درباره احتمال 
تغییر ساعت دربی تذکر داد. باشگاه پرسپولیس اعلام 
کرده که برای برگزاری مسابقه در ساعت ۱۷:۳۰ برنامه 
ریزی کرده است و هرگونه جابجایی و تغییر در زمان 
بازی باعث ضرر و زیان مالی سرخپوشان خواهد شد.
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